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Kulturområdet:  
  
Puljen til kulturelle formål 
Oversigt over Puljen til kulturelle formål 2015 er vedlagt. Det samlede budget for 2015 i Puljen til kulturelle formål er 
på 2.630.537 kr. (inkl. det overførte mindreforbrug fra 2014 på 46.537 kr.). Der blev i januar 2015 bevilget 1.120.300 
kr. i driftstilskud. Der er på puljen i alt forbrugt 2.364.200 kr., hvilket betyder, at der er et restbudget på 266.337 kr. 
  
Go Local – De Unges Region Sjælland 
Go Local, et samarbejde mellem Slagelse, Odsherred og Lolland Kommuner, afsluttes ved udgangen af maj måned. 
Projektet er blevet evalueret af konsulentfirmaet 12byer, bl.a. gennem interview med projektledere fra de deltagende 
kommuner og workshop hos Xclass i Slagelse Kommune. Evalueringen udmunder i en iværksætterguide, der både 
indeholder en inspirationsdel med beskrivelser af Go Local-projekterne og en ”how-to”-del med værktøjer til unge, 
der gerne vil skabe deres egne lokale projekter. ”How-to”-delen kan også anvendes af fagfolk, der arbejder med 
inddragelse af unge i f.eks. byudvikling.  
Kulturafdelingen og Center for HR og Udvikling er i dialog om, hvordan iværksætterguiden kan bruges fremadrettet, 
og medarbejdere fra begge deltog i workshoppen hos Xclass for at opleve, hvordan værktøjerne fra ”how-to”-delen 
fungerede i praksis.  
  
Børne- og ungekulturnetværket – Korsør-arbejdsgruppe 
Børne- og ungekulturnetværket i Slagelse Kommune, der består af en bred vifte af interessenter inden for børne- og 
ungekulturen i kommunen, har nedsat en arbejdsgruppe, der arbejder med de udfordringer og muligheder, der kan 
være i Korsør på ungeområdet.  
I første omgang kortlægger arbejdsgruppen de nuværende faciliteter og opholdssteder for unge i Korsør, herunder 
hvordan disse bruges og hvilke forbedringer, der kan være behov for. Kultur- og Fritidsafdelingen bistår 
arbejdsgruppen med sparring, eksempelvis ift. ansøgning om midler fra kommunen og eksterne fonde og puljer. 
  
Principper for Udvikling af Kulturområdet – status på proces. 
Efter drøftelsen på Udvalgets 12-12-møde har Kulturafdelingen arbejdet videre med oplægget til principper for 
udvikling af kulturområdet. Principperne har været drøftet i Kulturlederforum – et samarbejdsforum for kulturledere for 
såvel kommunale som selvejende kulturvirksomheder. Principperne vil blive sendt i høring hos Kulturrådet, samt hos 
de foreninger der er bevilget tilskud fra Puljen til Kulturelle Formål de seneste år. Foreningerne er forvarslet om, at 
høringen igangsættes i uge 20, og at høringsfristen vil være 3 uger. Principperne vil blive fremlagt for udvalget i 
august. 
  
Fusionsproces – eventuel sammenlægning af Korsør Bibliotek med Korsør Kulturhus i Kulturhusets 
rammer.  
Kulturhusets Brugerråd efterlyser afklaring i forhold til en eventuel fysisk fusion. Den manglende afklaring har 
konsekvenser for arbejdet med organisering og udvikling af kulturhuset samt for udnyttelsen af huset – se bilag. 
Sidste år blev der gennemført en organisatorisk og ledelsesmæssig fusion af biblioteket og kulturhuset i Korsør. 
Beslutning om en eventuel fysisk fusion blev udskudt til kvalitetssikring af beslutningsgrundlag i yderligere 
borgerinddragende proces. På baggrund af nedsættelsen af § 17. stk. 4-udvalget i Korsør besluttede Kultur-, Fritids- 
og Turismeudvalget i januar, at der ikke skulle igangsættes borgerprocesser, da temaet forventes behandlet i § 17. 
stk. 4-udvalget. Det fremgår af referater fra § 17. stk. 4-udvalget, at de ikke forventer at beskæftige sig konkret med 



fysisk sammenlægning af kulturvirksomheder.  
På baggrund af henvendelsen fra Brugerrådet, tilbagemeldinger fra § 17. stk. 4-udvalget samt udvalgets drøftelse på 
aprilmødet har Kulturafdelingen iværksat sagsbehandling med henblik på at lægge en sag frem for udvalget til juni 
mødet. 
  
Lokalradioer 
Oversigt over den kulturelle del af sendefladen i 1. kvartal 2015 for Nærradio Korsør og Radio Solskin er vedlagt 
som bilag. 
  
Fæstningen Korsør – fortælling, formidling og forbedring 
En stor del af projektet er finansieret gennem støtte fra NaturErhvervstyrelsen på baggrund af anlægsprojektet om 
renovering af Fæstningstårnet. Det er en betingelse for at kunne få den eksterne finansiering udbetalt, at projektet er 
afsluttet senest den 30. juni 2015, hvor der skal være aflagt regnskab til NaturErhvervstyrelsen. Dette vilkår betyder, 
at det er nødvendigt med en meget stram projektstyring. Udvalget bliver orienteret om projektet på udvalgsmøder.  
Kulturstyrelsens dispensation til skiltning, renovering af belægning m.m. afventes fortsat. Efter fire ugers hørings- og 
klagefrist kan det praktiske arbejde iværksættes. 
  
Samling for mål og vægt  
Kultur-, Fritids- og Turismeudvalget er blevet kontaktet af Kurt Petersen, som er interesseret i, at Slagelse Kommune 
overtager hans omfattende samling for mål og vægt. Centeret er i dialog med Kurt Petersen og har derudover været 
i kontakt med Museum Vestsjælland og Kulturstyrelsen med henblik på at afdække løsningsmodeller for samlingen. 
  
Digitalisering af kulturarv  
Cumuli arbejder i maj måned videre med færdiggørelsen af skiltning, udarbejdelse af film og opdatering af 
hjemmeside. 
Cumuli tager udvalgets kommentarer og inputs til filmens billedside til efterretning og vil til udvalgsmødet den 1. juni 
præsentere den færdige film for udvalget.  
Det forventes, at digitaliseringsprojektet lanceres fredag den 12. juni. Kulturafdelingen og Cumuli organiserer de 
praktiske rammer for dagen. 
  
Samarbejder på biblioteksområdet 
Slagelse Bibliotekerne samarbejder med ca. 20 andre biblioteker og DR om at sætte fokus på ensomhed i 2. 
kvartal. Der har været flere velbesøgte arrangementer på Biblioteket og i Kulturhuset med fokus på emnet. Indsatsen 
er i fin tråd med bibliotekets fokus på at engagere og styrke borgerne i Slagelse Kommune. Derudover har 
biblioteket i et samarbejde med bibliotekerne i Herning, København og Århus fået tilskud fra Kulturstyrelsen på kr. 
260.000 til et projekt, som har fokus på især unges digitale kompetencer. Medierådet for Børn og Unge er 
samarbejdspartner på projektet.  
  
Slagelse Arkiv bidrager til Trap Danmark 
Leder af Slagelse Arkiv er blevet bedt om at bidrage til den nye Trap Danmark ved at skrive en række byers historie 
fra middelalderen til i dag. 
Trap Danmark er et stort nationalt projekt, der vil være det første af sin art i verden. Trap Danmark udkommer i 
bogform i i alt 34 bind i årene 2016-2020 samt i digitale formater til pc, mobiltelefon og andre bærbare enheder, der 
kommer på markedet. 
Historien om Trap Danmark begyndte i årene 1856 til 1860. Her udgav kabinetssekretær J.P. Trap den første 
udgave af Statistisk-topographisk Beskrivelse af Kongeriget Danmark, siden bedre kendt som Trap: Danmark. 
Den seneste udgave, 5. udgave, der udkom fra 1953 til 1972, rummer den hidtil mest komplette og præcise 
beskrivelse af Danmark og dets landskaber, byer, sogne, historie, natur, kultur og institutioner. Nu starter arbejdet 
med at skabe den 6. udgave i en komplet nyskrivning. 
  
Fritidsområdet: 
  
Idræts- og Fritidspuljen: 



Oversigt over bevilgede tilskud samt resterende midler i puljen fremgår af bilaget. 
Det samlede budget for Idræts- og Fritidspuljen 2015 er på 850.896 kr. Der er på puljen i alt forbrugt 508.648 kr., 
hvilket betyder, at der er et restbudget på 342.248 kr. 
  
  
Markedsføringspuljen: 
Der bliver i april og maj afholdt møder med de foreninger, der har indgivet markedsføringstilbud til den kommende 
sæson. Fordelingen af midler for den kommende sæson bliver besluttet på udvalgets junimøde. 
  
Aqua Park: 
Økonomiudvalget godkendte på dets møde den 16/3 2015 en finansiering på 800.000 kr. til projektudvikling af Aqua 
Park på baggrund af en ansøgning fra bestyrelsen for foreningen Aqua Park. Dette var under forudsætning af, at 
kommunens administration fik en plads i bestyrelsen, samt at kommunen modtager revisorpåtegnet regnskab samt 
kvartalsmæssig afrapportering omkring fremdriften i budgettet til Økonomiudvalgets opfølgning. Midlerne og de 
medfølgende opgaver er nu placeret i Fritidsafdelingen. Fritidsafdelingens afdelingsleder indtræder i Aqua Parks 
bestyrelse. 
  
Europæisk fodbold på Harboe Arena Slagelse 
FC Vestsjælland vandt den første af to semifinaler mod SønderjyskE og står dermed med gode muligheder for at 
kvalificere sig til finalen i DBU Pokalen. En sejr i pokalfinalen giver kvalifikation til europæisk fodbold, og derfor har 
Fritidsafdelingen kontaktet DBU med henblik på en kravspecifikation på stadionforhold ved europæisk 
turneringsdeltagelse. Hvis det giver anledning til efterfølgende politisk handling, fremsætter Fritidsafdelingen en sag 
på junimødet.  
  
Status på Sportscollege: 
Der bliver holdt et oplæg på mødet jf. dagsordenen. 
  
Status på Eliteidrætsklassen: 
Jan Simon Kristiansen er pr. 1. april 2015 ansat som elitekoordinator på Nymarkskolen. Jan er uddannet lærer og 
kommer fra en stilling på Dyhrs Skole, hvor han har arbejdet med de naturvidenskabelige fag. Jan har desuden 
gennem 10 år været kystlivredder og har deltaget i internationale stævner. 
  
Status på Dørtrinsindsatser (breddeprojekt): 
Projektet støttes af DIF og Folkeoplysningsudvalget. Foreløbigt har to foreninger lavet konkrete aftaler (volleyball på 
Motalavej og gymnastik på Parkvej). Tre andre er i afklaringsfasen med DIF (3 fodboldklubber). Foreningerne laver 
satellithold i det boligsociale område for at få inaktive i gang med at dyrke idræt og øge deres sociale netværk. 
Projekterne udføres i samarbejde med de lokale kvartershuse. 
  
Status på European League i volleyball: 
Dansk Volleyball Forbund, VK Vestsjælland og Fritidsafdelingen har nu indgået en bindende aftale om afviklingen af 
det danske volleyball-landsholds to European League-hjemmekampe mod Polens forsvarende verdensmestre i 
Antvorskovhallen den 4. og 5. juli. Alle parter har udtrykt stor tilfredshed med den indgåede aftale. Aftalen giver fx 
mulighed for, at alle borgere bosat i kommunen kan komme ind og overvære kampene helt gratis. 
  
Der blev primo april afholdt et møde i Antvorskovhallen om de praktiske detaljer vedrørende afviklingen af 
arrangementet. Til mødet var både forbundet, klubben, halinspektøren og Fritidsafdelingen repræsenteret. Det blev 
aftalt, at afviklingen af arrangementet i videst muligt omfang skal trække på de erfaringer, som blev gjort ved 
landsholdets to foregående besøg i Slagelse.  
  
Dansk Volleyball Forbund har i øvrigt besluttet også at placere landsholdets træningslejr op til kampene i Slagelse, 
hvilket vil være til gavn for kommunens hoteller mv.  
  
Resultat af banetest: 



Divisionsforeningen og firmaet Proleisure tester hvert år Superliga- og 1. divisionsklubbernes stadionbaner, og den 
5. marts 2015 var det FCVs tur. På en skala fra nul til fem stjerner fik stadionbanen hele fire stjerner (68 point), og 
det er den højeste score, som banen har opnået nogensinde. Til sammenligning fik banen tre stjerner (62 point) i den 
foregående test.  
  
Testresultatet må siges at være ekstra flot, når man tænker på, at der stadig er væsentlige problemer med at skabe 
optimale vækstvilkår for græsset på stadionbanen. Og at banen desuden anvendes maksimalt i øjeblikket pga. 
problematikken med FCVs træningsbane (Bane 4). 
  
Status på Slagelse Eventgruppe: 
Kultur- og Fritidsafdelingen bidrager til udviklingen af SDU-løbet, som afholdes for nye studerende i september. 
Ligeledes arbejdes der på at afholde en beach volley-turnering i forbindelse med afslutningen på studieåret. 
  
Status på Storebælt – På toppen af Østersøen 
Projektet afventer en udmelding fra borgmesteren, og det er ikke muligt at foretage sig yderligere på nuværende 
tidspunkt. 
  
Status på EventSlagelse 
Projektet er i øjeblikket i dialog med samarbejdspartnerne vedr. etablering af et uddannelsesforløb samt etablering 
af lokale cases til inspiration for det lokale erhvervsliv. Der er peget på en række interessante virksomheder, som 
der arbejdes videre med. Desuden er der tilføjet en aktivitet vedr. ”en indgang for events”. Denne del omfatter en 
kortlægning af, hvordan Slagelse Kommune i dag håndterer henvendelser vedr. events i kommunen. Dernæst 
igangsættes en mindre sondering af gode eksempler fra andre kommuner. Her ses i første omgang på Herning, 
Holbæk, Odense og København. Sidste etape er at udvikle forslag til gode løsninger for Slagelse. Det forventes, at 
et forslag vil se nærmere på en online guide-funktion, en taskforce-funktion til de større events samt nogle interne 
guidelines for denne type henvendelser. 
  
Indstilling 
Centerchefen for Kultur, Fritid og Borgerservice indstiller, 
  
1.    at Orienteringen tages til efterretning. 
  
  
Bilag 

  
  
  

  
Beslutning i Kultur-, Fritids- og Turismeudvalget den 4. maj 2015: 
Fraværende:  ingen 
  
Til efterretning med følgende bemærkning: 
  
Sankt Povls Kirke har henvendt sig til kommunen, da den ønsker at låne Kulturhuset i Korsør til samtale og 
forbøn. Administrationen oplyste, at den har meddelt afslag på henvendelsen. 

330-2015-207105 Oversigt over Puljen til kulturelle formål - Maj 2015 

330-2015-191344 Nærradio Korsør - Kulturel del af sendefladen 1. kvartal 2015 

330-2015-198949 Radio Solskin - kulturel del af sendefladen 1. kvartal 2015 

330-2015-196855 Oversigt over Idræts- og Fritidspuljen maj 2015 

330-2015-213451 Henvendelse fra brugerrådet Korsør kulturhus 




